
                                                                                                                                            

 

 

 

 
 

 Warszawa, 21 grudnia 2020 r. 

 KL/594/425/KO/2020 

Pan 

Maciej Miłkowski  

Podsekretarz Stanu 

Ministerstwo Zdrowia 

 

 

Szanowny Panie Ministrze,  

 

W odpowiedzi na pismo z dnia 14 grudnia 2020 r., znak: PLR.0210.4.2020.MS, dotyczące projektu 

rozporządzenia Ministra Zdrowia w sprawie wysokości opłat za złożenie wniosków w zakresie refundacji 

leku, środka spożywczego specjalnego przeznaczenia żywieniowego, wyrobu medycznego lub za ich 

uzupełnienie, poniżej przekazuję uwagi Konfederacji Lewiatan. Uprzejmie proszę o ich rozpatrzenie. 

 

 Zaproponowane w projekcie rozporządzenia podwyższenie opłaty nie znajduje jakiegokolwiek 

uzasadnienia merytorycznego. Nie można zgodzić się z tezą zawartą w uzasadnieniu do 

procedowanego aktu prawnego, iż podwyższona wysokość opłaty wynika z cyt.: „koniecznością 

zabezpieczenia kosztów ponoszonych przez organ, związanych z koniecznością zapewnienia 

odpowiednich zasobów kadrowych, posiadających kwalifikacje zapewniające rzetelne, bezstronne 

i płynne rozpatrywanie składanych wniosków.” 

W chwili obecnej obsługa wniosków odbywa się w pełni systemie elektronicznym, tym samym 

nieuzasadniona wydaje się być teza, iż wzrost kosztów aplikacji do systemu refundacji związane 

jest z wzrastającymi kosztami obsługi listy refundacyjnej. 

 

 Zgodnie z opublikowaną w raporcie NIK informacją w roku 2019 wpływy z opłat wyniosły  

11 mln 700 tysięcy złotych (za rok 2018) i były o 23 % wyższe w stosunku do prognoz (źródło -  

cz. III. Raportu: Wyniki kontroli wykonania budżetu państwa i budżetu środków europejskich  

w części 46 – Zdrowie oraz planu finansowego Funduszu Rozwiązywania Problemów Hazardowych 

https://www.nik.gov.pl/plik/id,20742.pdf) 

 

 Biorąc pod uwagę systematyczną presję na obniżenie ceny i erozję podstawy limitu  

w poszczególnych grupach, uzasadnione w opinii zrzeszonych w Konfederacji Lewiatan firm 

członkowskich, jest pozostawienie obecnych opłat co najwyżej na dotychczasowym poziomie. 

Wnosimy także o dodanie sformułowania „różniących się …. wskazaniem” do art. 2 ust.3 tak, 

aby w przypadku wniosków dla różnych wskazań opłata za złożenie kolejnego wniosku wynosiła 

30% opłaty za złożenie podstawowego wniosku.  

 

Z poważaniem, 

 

Maciej Witucki  

Prezydent Konfederacji Lewiatan  

https://www.nik.gov.pl/plik/id,20742.pdf

